
Protokół Nr XXVI 
sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 31 marca 2017 r.
Posiedzenie odbyło się w Sali widowiskowej Gminnego Centrum Kultury w Dąbrówce 
trwało od godz. 1100 do godziny 1400.
W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą 
obecności.
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówka Pan Marcin Kaczmarczyk. 
Na sesji obecni byli
1. Pan Radosław Korzeniewski -  Wójt Gminy,
2. Pan Zenon Zadrożny -  Z-ca Wójta,
3. Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy,
4. Pani Mirosława Taperek -Dyrektor Centrum Usług Wspólnych,
5. Pan Michał Strzelecki -  Sekretarz Gminy
6. Pan Jacek Jeziorski -  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrówce
7. Pan Mateusz Kaszuba -  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej,
8. Pani Aneta Stańczak -  Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Dąbrówce
9. Pani Małgorzata Kozioł -  Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół w Józefowie,
10.Pani Małgorzata Szczepanik Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej we 
Wszeborach,
11. Pani Barbara Łowicka -  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Guzowatce,
12. Pan Stanisław Wójcik -  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej
13. Pani Bożena Kaszuba -  Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Dręszewie
14. Pani Barbara Nowak -  Dyrektor Przedszkola w Chajętach
15. Pani Anna Kłosowska -obsługa prawna Urzędu Gminy.
16. Sołtysi -  zgodnie z załączoną listą obecności.

Prowadzący obrady odczytał porządek obrad, który został przesłany radnym o 
następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.Wybór sekretarza obrad.
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
5. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
6. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.
7. Rozpatrzenie uwag do planu zagospodarowania przestrzennego Kuligów-cmentarz.
8. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kuligów- 
cmentarz” na nieruchomości stanowiącej działkę nr 346 w obrębie 0022 Teodorów- 
Sokołówek, położonej w miejscowości Sokołówek, gm. Dąbrówka,
b) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 
r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.
c) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Dąbrówka, dla kandydatów zamieszkałych 
poza obwodem szkoły oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia,
d) w sprawie określenia kryteriów oraz liczby punktów w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach

i



podstawowych prowadzonych przez Gminę Dąbrówka oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów,
e) zmieniająca uchwałę nr XVI/107/2004 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 27 kwietnia 
2004 r. w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych na terenie gminy Dąbrówka,
f) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody,
g) w sprawie przejęcia przez Gminę Dąbrówka zadania z zakresu właściwości Powiatu 
Wołomińskiego,
h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Dąbrówka na lata 2017-2024,
i) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na rok 2017,
j) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 
pn.”Budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowościach: Kowalicha, 
Ludwinów”,
k) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 
pn.”Budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowościach: Trojany, Wszebory 
-  Etap I”.
9.Odczytanie podań skierowanych do Rady Gminy.
10. Sprawy różne i wolne wnioski.
11. Zamknięcie obrad.

Przebieg obrad 

Ad, 1 Powitanie i otwarcie obrad.
Obrady XXVI sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Dąbrówka, powitał wszystkich zebranych poinformował, że w obradach zgodnie z listą 
obecności uczestniczy 14 na 15 Radnych i stwierdził prawomocność obrad.

Ad. 2) Przyjęcie porządku obrad.
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie /14 głosów „za” przy 
obecności 14 Radnych/

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.
Na sekretarza obrad jednogłośnie został wybrany Pana Sławomira Rosa /14 głosów 
„za” przy obecności 14 Radnych/.

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
Protokół Nr XXV/2017 z dnia 17 lutego 2017 roku 
Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła 
jednogłośnie /14 głosów „za” -  przy obecności 14 Radnych/

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy.



Pan Sławomir Rosa -  przewodniczący Komisji Rozwoju RG poinformował, że Komisja 
odbyła posiedzenie 22 marca 2017 r.
Pan Mirosław Kuligowski przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Porządku Publicznego RG poinformował ,że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 22 
marca 2017r.
Pan Krzysztof Kłębek -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej RG poinformował, że 
Komisja odbyła posiedzenie w dniu 17 marca 2017 r.
Agnieszka Gryglas -  przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RG 
poinformowała, że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 23 marca 2017 r.
Pan Ryszard Klusek -  przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej RG 
poinformował, że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 23 marca 2017 r 
Protokoły z  posiedzeń komisji umieszczone zostaną na stronie www. biy. dąbrówką, net, yl 
w zakładce Protokoły z posiedzeń Komisji.

Ad. 7 Rozpatrzenie uwag do planu zagospodarowania przestrzennego Kuligów- 
cmentarz.
Sposób rozpatrzenia uwag omówiony przez p. Michała Strzeleckiego -  Sekretarza 
Gminy.
W ramach procedury uchwalania planu konieczne jest rozpatrzenie wszystkich uwag 
zgłoszonych do projektu miejscowego plan zagospodarowania.
Uwagi rozpatrywane są dwuetapowo. W pierwszym etapie zgłoszone uwagi rozpatruje 
Wójt. Część z tych uwag została ju ż  uwzględniona w projekcie uchwały. Pozostałe uwagi 
które nie zostały do końca uwzględnione w projekcie uchwały muszą być rozpatrzone 
przez radnych każda uwaga indywidualnie. W przypadku innego rozstrzygnięcia niż 
rozstrzygnięcie Wójta będzie powodowało zmianę przedstawionego projektu uchwały i 
spowoduj zdjęcie z porządku obrad przedmiotowej uchwały ponieważ będzie musiał 
zostać przygotowany nowy projekt uchwały.
Prowadzący obrady stwierdził, że nieodłączną częścią tego punktu porządku obrad jest 
załącznik nr 2 do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Kuligów- cmentarz” na nieruchomości stanowiącej działkę nr 346 w 
obrębie 0222, Teodorow-Sokołówek, położonej w miejscowości Sokołówek, gm. 
Dąbrówka.
Następnie odczytał rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag zgłoszonych do 
wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Kuligów- cmentarz.

Do wyłożonego planu wpłynęły dwie uwagi.

1. W dniu 13 grudnia 2016 r. złożono prośbę do Rady Gminy Dąbrówka o podjęcie 
uchwały o przyjęciu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Kuligów-cmentarz” na nieruchomości stanowiącej działkę numer 346 w obrębie 0022, 
Teodor ów-Sokołówek, położonej w miejscowości Sokołówek, gm. Dąbrówka.
Działka przeznaczona w planie pod cmentarz to grunt Skarbu Państwa, sklasyfikowany 
jako grunt leśny (Ls). Dla działki tej Minister Środowiska wydał decyzję o zmianie 
przeznaczenia na grunty nieleśne. Usytuowanie cmentarza parafialnego na tej działce 
uznano za obiektywnie nieuciążliwe dla okolicznych mieszkańców. Usytuowanie 
cmentarza nie powoduje żadnych ograniczeń w przeznaczeniu gruntów na działkach 
prywatnych.
Sekretarz wyjaśnił, że uwaga ta została częściowo przez Wójta uwzględniona. Uwaga ta 
pokrywa się z projektem planu zagospodarowania przestrzennego. Nie została 
uwzględniona w części, ponieważ Wójt nie ma kompetencji do uchwalenia planu. Taką 
kompetencję posiada Rada Gminy w związku z powyższym w imieniu Wójta prosił o 
pozytywne rozpatrzenie tej uwagi. Reasumując przewodniczący obrad poinformował, że



rekomendacją Wójta Gminy sporządzającego projekt uchwały jest uwzględnienie ww. 
uwagi.
Zapytał czy w tej kwestii są pytania. Radni nie zgłosili pytań.
W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wniosek „kto jest za uwzględnieniem tej 
uwagi”.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie 14 głosów „za” przy 
obecności 14 radnych
Przewodniczący obrad stwierdził, że uwaga została uwzględniona.
2) W dniu 13 grudnia 2016 r. złożono:
aj sprzeciw dla budowy cmentarza w ww. lokalizacji z  uwagi na bliskość terenów 
zalewowych, brak perspektywy rozwoju cmentarza, bliskości innych cmentarzy, 
negatywnego wpływu na tereny rekreacyjne, obniżenie wartości działek budowlanych i 
rekreacyjnych w miejscowości Cisie i Sokołówek, ogólną uciążliwością spowodowaną 
funkcjonowaniem cmentarza w sąsiedztwie miejscowości Cisie i Sokołówek 
Pan Michał Strzelecki poinformował, że uwaga ta nie została uwzględniona przez Wójta. 
Dokumentacja sporządzona na cele przygotowania planu miejscowego wskazuje, że dana 
lokalizacja spełnia wszystkie warunki formalne. Nie jest położona na terenach 
zalewowych, jest w ich biskości i ostateczny kształt terenu przeznaczonego pod cmentarz 
jest ograniczony tymi terenami ale w żaden sposób te tereny nie są na nich położone. 
Jeśli chodzi o wpływ na działki budowlane i rekreacyjne są zachowane wszystkie 
niezbędne prawem odległości związane z ujęciami wody. Nie ma bezpośredniej bliskości 
tych działek do wskazanej lokalizacji cmentarza, są odgrodzone terenami leśnymi 
należącymi do Skarbu Państwa. W kwestii dotyczącej rekreacji w żaden sposób 
lokalizacja cmentarza nie ma wpływu ze względu, że najbliższe tereny tego typu są 
dopiero w Kuligowie i nie są zabudowane.
W imieniu Wójta prosił o nie uwzględnienie tej uwagi.
Pani Agnieszka Gryglas zapytała w związku z czym pojawiła się ta uwaga.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że był wyznaczony termin składnia uwag do planu miejscowego 
po przeprowadzeniu konsultacji. Jest to uwaga zgodnie z ustawą złożona na piśmie przez 
mieszkańców Cisia i Sokołówka.
Pani Gryglas zapytała czy wszyscy radni wiedzieli o złożonym proteście przez 
mieszkańców Cisia i Sokołówka.
Prowadzący obrady poinformował, że tak.
Innych pytań nie zgłaszano.
Prowadzący obrady poinformował, że rekomendacją sporządzającego plan jest aby tej 
uwagi nie uwzględniać.
Następnie poddał pod głosowanie wniosek „kto jest za nie uwzględnieniem tej 
uwagi”
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty większością głosów „12 głosów „za”, 
2 glosy „wstrzymujące”
Przewodniczący obrad stwierdził, że uwaga została nie uwzględniona.

b) uwagi do projektu planu miejscowego oraz prognozy oddziaływania na środowisko 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kuligów-cmentarz" na 
nieruchomości stanowiącej działkę numer 346 w obrębie 0022, Teodorów-Sokołówek, 
położonej w miejscowości Sokołówek, gm. Dąbrówka:
-w uzasadnieniu projektu mpzp „ Kuligów-Cmentarz je st mowa, że „ Ustalenia planu są 
zgodne z polityką przestrzenną Gminy wyrażoną w Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dąbrówka zatwierdzonego Uchwałą Nr 
IX/53/2003 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 10 lipca 2003 r. W ww. studium teren 
wskazany jest pod funkcję przyrodniczą oraz rekreacyjną. Jednocześnie studium zakłada, 
iż w planach miejscowych wyznaczony zostanie teren cmentarza w Kuligowie. ” -  plan 
wyłożony do publicznej wiadomości jasno określa iż planowany cmentarz miałby powstać 
w miejscowości Sokołówek,



- uwagi do rzetelności wykonania prognozy oddziaływania na środowisko - wskazane 
fragmenty zawierające błędy,
Pan Michał Strzelecki poinformował, że wskazane błędy i niejasności zostały 
poprawione. Uwaga została przez Wójta rozpatrzona pozytywnie jest uwzględniona w 
projekcie uchwały i nie ma potrzeby głosowania nad tym punktem.

c) projekt mpzp zawiera informacje o planowanych dodatkowych inwestycjach 
związanych z budową cmentarza z zakresu infrastruktury technicznej i komunikacyjnej -  
powyższe inwestycje, mimo że rozłożone w czasie nadal pozostają dodatkowymi 
inwestycjami które gmina musi ponieść w związku z planowaną inwestycją, które należy 
uwzględnić jako koszty dotyczące tej właśnie inwestycji. Ponadto, sam projekt mpzp 
wskazuje, że inwestycja dla budżetu gminy jest niekorzystna i generuje tylko koszty.

Pan Michał Strzelecki poinformował, kwestia ta została rozstrzygnięta w załączniku nr 3 
do projektu uchwały.
Zgodnie z planem zadania te muszą być uwzględnione, jednak nie wszystko należy od 
razu zrealizować. Wszelka infrastruktura będzie budowana przy zrealizowaniu 
infrastruktury w pobliżu terenów budowlanych.
W związku z powyższym Pan Michał Strzelecki w imieniu Wójta prosił o nie 

uwzględnienie tej uwagi.
Zgodnie z rekomendacja sporządzającego projekt uchwały przewodniczący obrad 
podał pod głosowanie wniosek „kto jest za nie uwzględnieniem tej uwagi”
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty większością głosów /12 głosów „za”, 
2 głosy „wstrzymujące”)
Przewodniczący obrad stwierdził, że uwaga została nie uwzględniona.

Poinformował, że wszystkie uwagi zostały rozpatrzone zgodnie z rekomendacją Wójta. 

Ad. 8 Podjęcie uchwał

aj w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kuligów- 
cmentarz" na nieruchomości stanowiącej działkę nr 346 w obrębie 0022 Teodorów- 
Sokołówek, położonej w miejscowości Sokołówek, gm. Dąbrówka,
Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Michał Strzelecki.
Pani Agnieszka Gryglas poinformowała, że odbyło się zebranie mieszkańców 
Sokołówka w sprawie cmentarza. Na tym zebraniu podtrzymali swoje stanowisko, i są 
przeciwni budowie tego cmentarza. Nawiązując do uzasadnienia projektu uchwały cyt 
„od dnia 01.03.2016 r. udostępniony był do opiniowania i uzgodnień właściwym 
organom i instytucjom” i zapytała do których organów i których instytucji. Na zadane 
pytanie odpowiedzi udzieli Sekretarz i Zastępca Wójta.
Po zakończeniu dyskusji prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt ww. 
uchwały.

Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/201/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
- w głosowaniu jawnym -  w i ę k s z o ś c i ą  - /12 głosów „za”, 2 głosy
„wstrzymujące” przy obecności 14 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

b) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 
r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.



Projekt uchwały omówiła Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mirosława Taperek. 
Uchwała stanowi o włączeniu Publicznego Gimnazjum im. Tadeusza Kościuszki w 
Dąbrówce do Szkoły Podstawowej im. Cypriana Kamil Norwida w Dąbrówce oraz 
określa plan sieci szkół podstawowych i gimnazjum a także granice obwodów wykazane 
w załącznikach do uchwały.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.

Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/202/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy 
obecności 14 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

c) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Dąbrówka, dla kandydatów zamieszkałych 
poza obwodem szkoły oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, 
Projekt uchwały został omówiony przez Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 
Mirosławę Taperek.
Kryteria rekrutacji do klas pierwszych dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 
szkoły oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia pozostają takie 
same jak w 2016 r. W związku z tym, że od 1 września 2017r. nie będzie klas 
pierwszych gimnazjum w przedmiotowej uchwale nie określa się kryteriów rekrutacji do 
klas pierwszych gimnazjum.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/203/2017 z dnia 31 marca 2017 r.

- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy 
obecności 14 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

d) w sprawie określenia kryteriów oraz liczby punktów w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Dąbrówka oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów,

Projekt uchwały został omówiony przez Dyrektora Zespołu Usług Wspólnych Mirosławę 
Taperek.
Kryteria oraz liczba punktów w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych oraz dokumenty niezbędne do 
potwierdzenia tych kryteriów są takie same jak w roku 2016.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/204/2017 z dnia 31 marca 2017 r.

- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy 
obecności 14 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

e) zmieniająca uchwałę nr XVI/107/2004 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 27 kwietnia 2004 
r. w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych na terenie gminy Dąbrówka,



Projekt uchwały został omówiony przez Dyrektora Zespołu Usług Wspólnych Mirosławę

W 2016 r. obowiązek uczęszczania do przedszkoli i szkół miały dzieci sześcioletnie a w 
związku ze zmianą ustawy oświatowej od września 2017 r. mogą uczęszczać do 
przedszkoli dzieci w wieku od 3 lat.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.

Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/205/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy
obecności 14 radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

f)  w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.

Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza Gminy Michała Strzeleckiego.
Do Wójta Gminy wpłynął wniosek o objęcie ochroną jako pomnik przyrody, dębu 
szypułkowego rosnącego na terenie działki nr ewid. 351 w miejscowości Sokołówek, 
należącej do Skarbu Państwa, której Zarządcą jest Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy 
Państwowe Nadleśnictwo Drewnica.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/206/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy obecności 14 
radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

g) w sprawie przejęcia przez Gminę Dąbrówka zadania z zakresu właściwości Powiatu 
Wołomińskiego,

Projekt uchwały został omówiony przez Zastępcę Wójta Zenona Zadróżnego 
Proponuje się przejąć zadanie polegające na utrzymaniu dróg publicznych, w zakresie 
utrzymania zieleni przydrożnej oraz chodników gminy polegające na dwukrotnym 
wykaszaniu poboczy oraz posprzątaniu chodników w pasie dróg powiatowych na terenie 
gminy.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVl/207/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy obecności 14 
radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Dąbrówka na lata 2017 -2024
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika Gminy p. Agnieszkę Adam.
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2017 -2024 dokonuje się 
zmian w załączniku Nr 1 -  „Tabelaryczna prezentacja Wieloletniej Prognozie 
Finansowej” i w załączniku Nr 2” Wykaz przedsięwzięć do WPF”
Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do uchwały.



Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/208/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy obecności 14 
radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

i) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na rok 2017.
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika Gminy Agnieszkę Adam.
W uchwale budżetowej Gminy Dąbrówka na 2017 rok dokonuje się następujących 
zmian.
Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 340 255,00 zł, który po zmianach 
wynosi 37 705 872,00 zł.
Zwiększa się plan wydatków budżetu o kwotę 76 513,00 zł który po zmianach wynosi 
44 945 697,00 zł.

Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do protokołu.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/209/2017 z dnia 31 marca 2017 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy obecności 14 
radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

j) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z  Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 
pn. ”Budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowościach: Kowalicha, 
Ludwinów”,
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika Gminy Agnieszkę Adam

Na finansowanie planowanego deficytu w 2017 roku proponuje się zaciągnięcie 
pożyczki z WFOSiGW w Warszawie. Fundusz udziela pożyczek, stosując preferencyjne 
oprocentowanie w oparciu o stopę redyskonta weksli przyjętą przez Radę Polityki 
Pieniężnej -  dla jednostek samorządu terytorialnego i ich jednostek organizacyjnych -  w 
wysokości 0,9 s.r.w. nie mniej niż 2,5% w stosunku rocznym.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/210/2017 z dnia 31 marca 2017 r.

- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy
obecności 14 radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

k) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 
pn. ”Budowa sieci wodociągowej z  przyłączami w miejscowościach: Trojany, Wszebory -  
Etap 1”.
wodociągowej z przyłączami w miejscowościach: Kowalicha, Ludwinów”, 
projekt uchwały został omówiony p[rzez Skarbnika Gminy p. Agnieszkę Adam

Na finansowanie planowanego deficytu w 2017 roku proponuje się zaciągnięcie 
pożyczki z WFOŚiGW w Warszawie. Fundusz udziela pożyczek, stosując preferencyjne



oprocentowanie w oparciu o stopę redyskonta weksli przyjętą przez Radę Polityki 
Pieniężnej -  dla jednostek samorządu terytorialnego i ich jednostek organizacyjnych -  w 
wysokości 0,9 s.r.w. nie mniej niż 2,5% w stosunku rocznym.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXVI/211/2017 z dnia 31 marca 2017 r. -
w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosów „za”, przy obecności 14 
radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 10 Odczytanie podań do Rady Gminy.
Podania które wpłynęły do Rady Gminy zostały odczytane przez sekretarza obrad.
* Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Sokołówek odbytego w dniu 4 marca 2017 r. 
na temat cmentarza
*Pismo z dn. 15.03.2017 r. p. M. R. skierowane do Rady Gminy Przewodniczący Rady 
Gminy - odpowiedź na pismo Rady Gminy znak RG. 0004.5.2017. z dn. 6 marca 2017 r.
* Pismo p. H. K.- pismo skierowane do Wójta do wiadomości Rada Gminy sprzeciw 
odnośnie powiadamiania stron w związku z planowaną budową drogi Dąbrówka -  
Lasków.
* Pismo p. K.H. i Cz. i p. L. H. -  pismo skierowane do Starosty Powiatu Wołomińskiego 
do wiadomości Rada Gminy i Wójt Gminy Dąbrówka w sprawie prowadzonych prac 
geodezyjnych dotyczących ustalenia przebiegu granic nieruchomości przyległych do 
drogi oznaczonej w ewid. gruntów nr 409 w m. Lasków.
* Podanie Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Dąbrówce o dofinansowanie do 
zakupu 2 szt. Aparatów Ochrony Dróg Oddechowych
* Ochotnicza Straż Pożarna -  Ślężany o dofinansowanie na dokończenie rozbudowy 
garażu
* Pismo p. B. S. -  o utwardzenie odcinka ulicy Lazurowej i ustawienie jednego lub 
dwóch słupów oświetleniowych
* Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Kuligów odbytego w dniu 19.03.2017 r.
* Pismo z dn. 6 marca 2017 r. podpisane przez Przewodniczącego Rady Gminy 
skierowane do p. M. R. o przesłanie na adres e-mail ostatecznej opinii dotyczącej 
budowy cmentarza w Kuligowie
* Protest mieszkańców wsi Chajęty przeciwko planowanej lokalizacji przystanku w 
Chajętach na wysokości posesji p. Rosy.
* Podanie Sławomir Krzysztof Rosa Radny Gminy Dąbrówka dotyczące 
przeprowadzenia kontroli Sołectwa Cisie w sprawie prawidłowości rozliczeń 
finansowych, prawidłowości przebiegu zebrań itp.
Zastępca Wójta odniósł się do pism p. K. Faktycznie decyzje komunalizacyjne zostały 
uchylone ale zostało złożone odwołanie do Sądu Rejonowego Wołominie i do czasu 
rozpatrzenia Gmina jest nadal właścicielem dróg.
Przewodniczący obrad poinformował, że wszystkie podania które wymagają 
rozpatrzenia zostaną skierowane do Komisji Rady Gminy zgodnie z kompetencją.
Odniósł się do odpowiedzi na pismo którą otrzymał od p. M. R. i powiedział, że nie o 
chodziło mu o pouczenia ale o wydanie opinii i tu zacytował definicje „opinii”.



Ad. 11 Sprawy różne i wolne -wnioski.

Dyskusja związana z podaniem wszczęcia kontroli w Sołectwie Cisie.
Głos w dyskusji zabrali:
* Pan Kłębek Krzysztof zapytał czym sugerował się Pan Sławomir Rosa składając pismo 
do Przewodniczącego Rady o przeprowadzenie kontroli.
* p. Rosa Sławomir odpowiedział, że pismo stworzono się na podstawie bezzasadnego 
procedowania na jego osobie przez Komisję Rewizyjną.
* Pan Andrzej Marcinkiewicz nawiązując do złożonego pisma stwierdził, że każdy 
zarówno radny jak i sołtys powinien znać swoje kompetencje i zgodnie z nimi działać.
* p. Helena Kuśkowska nawiązując do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady 
stwierdziła, że Komisja Rewizyjna nie rozpatrywała skargi na działanie radnego 
ponieważ to nie należy do Komisji. W tym przypadku chodzi o rozpatrywanie swoich 
prywatnych spraw a nie o to powinno chodzić. Sama jest wieloletnim sołtysem i wie jaka 
ciężka jest to praca.
* Pani Agnieszka Gryglas nawiązując do złożonego pisma w sprawie przeprowadzenia 
kontroli jednostki pomocniczej pod którym pan Rosa podpisał się jako 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy a czego nie skonsultował z radnymi powiedziała, że 
jej zdaniem wystąpienie o przeprowadzenie kontroli w sołectwie jest nie na miejscu.
* Przewodniczący Rady reasumując powyższy temat powiedział, ze zgodnie z przepisami 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy ma obowiązek przeprowadzenia kontroli wszystkich 
sołectw przynajmniej raz w kadencji. W tym przypadku nie fortunie się stało, że padała 
nazwa sołectwa.
* Pan Rosa zapytał dlaczego, z góry się zakłada, że w sołectwie Cisie ma by coś 
nieprawidłowego. Poinformował, że osoba pełniąca funkcję sołtysa roznosi, że jest 
kilkanaście protokołów do podważenia. Jeżeli protokół został przyjęty przez radnych na 
sesji nikt nie ma prawa go podważać.
Poinformował, że złożył wniosek i prosi o jego realizację.
Kończąc dyskusje na ten temat prowadzący obrady poinformował, że rada jako organ 
uchwałodawczy ma prawo i obowiązek kontrolować organ wykonawczy i jednostki 
pomocnicze. W tym przypadku jednak nie chodzi o kontrolowanie sołectwa chodzi 
głównie o dane statystyczne czy mieszkańcy przychodzą na zebrania wiejskie i jak często 
są one organizowane.
Dyskusja nad zdjęciem nakładki ziemi na poboczach i odtworzenie rowu na odcinku 
Dąbrówka -  Chajęty.
Głos w dyskusji na powyższy temat zabrali:
* Pan Andrzej Marcinkiewicz nawiązując do podjętej uchwały dotyczącej utrzymania 
chodników i poboczy przy drogach powiatowych prosił o zdjęcie z poboczy nadkładu 
ziemi i odtworzenie rowów na odcinku Dąbrówka -  Chajęty.
* Pan Zenon Zadrożny Zastępca Wójta powiedział, że jest to droga powiatowa a kwota 
zabezpieczona w uchwale pozwala na dwukrotne wykaszanie poboczy i czyszczenie 
chodników. Dobrze by było aby ten temat został przedstawiony na sesji powiatu.
* Pan Grzegorz Wójcik odnosząc się do wypowiedzi p. Marcinkiewicza powiedział, że ta 
sprawy związane z pracami przydrożach publicznych należy zgłaszać do Naczelnika 
Wydziału Drogownictwa Starostwa Powiatowego.
* Pan Marek Pasoń poinformował, że Komisja Gospodarcza na najbliższym posiedzeniu 
zapozna się ze stanem dróg powiatowych i gminnych.
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W dalszej części spraw różnych i wolnych wniosków
* Pani Anna Maniecka -  Dyrektora GCK poinformowała, że Gminne Centrum Kultury 
w Dąbrówce znalazło się w elitarnej grupie pięćdziesięciu domów kultury który otrzyma 
dotację na realizację programu Dom Kultury + Inicjatywy Lokalne współfinansowanego 
ze środków Narodowego Centrum Kultury. Projekt ma na celu poznać oczekiwania i 
potrzeby mieszkańców gminy Dąbrówka, nawiązać szerszy dialog i przy pomocy 
animatorów przekonać do większej aktywności i współpracy na rzecz lokalnej 
społeczności i zachęcała do włączenia się w jego realizację.
*Pan Mirosław Kuligowski nawiązując do tematu debat społecznych które będą 
prowadzone przez Komisariat Policji i Państwową Straż Pożarną zwrócił się do sołtysów
0 włączenie do tej akcji. Dotyczyć to będzie tematów bezpieczeństwa na terenie gminy. 
*Pan Ziółkowski Tadeusz zapytał na jakim etapie realizacji jest budowa chodnika (ok. 
250 m) przy drodze powiatowej do przedszkola w Chajętach. W dalszej swojej 
wypowiedzi odniósł się budowy nowego przystanku którego lokalizacja budzi 
niezadowolenie wśród części mieszkańców wsi Chajęt.
* Pan Wójt odnosząc się do pierwszej części wypowiedzi poinformował, że udzielił już 
sołtysowi wyjaśnień w tej kwestii.
*Pan Rosa Sławomir odniósł się do drugiej części wypowiedzi informując, że to na 
jego wniosek zostało zdjęte z porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie lokalizacji 
przystanku w Chajętach . Uchwała została wprowadzona i podjęta na tej sesji na której 
był nieobecny. Wybudowanie nowego przystanku miało służyć dzieciom dojeżdżającym 
do szkół.
Dyskusja nad prowadzeniem obrad sesji w pkt. Odczytanie podań do Rady Gminy
*Pan Ruciński Jacek zabierając głos poinformował, że chce aby jego wypowiedź 
znalazła się w treści protokołu.
Na wstępie odczytał art. 32 Konstytucji Rzeczpospolitej Polskiej.
„ 1. Wszyscy są wobec prawa równi. Wszyscy mają prawo do równego traktowania przez 
władze publiczne.
2. Nikt nie może być dyskryminowany w życiu politycznym, społecznym lub 
gospodarczym z jakiejkolwiek przyczyny”

Wyjaśnił, że nie występował z wnioskiem o ukaranie p. Rosy a o wyciągnięcie 
konsekwencji, zwrócenie uwagi i tym podobnie.
Zapytał radnego Rosę czy ma problem z interpretacją jednego z zapisów przyjętego 
porządku sesji który brzmi „odczytanie podań skierowanych do Rady Gminy „ i odniósł 
się do przebiegu obrad :

Na sesji w dniu 28 grudnia 2016 r. i tu zacytował słowa Pana Rosy „są trzy podania do 
Rady Gminy i Wójta Gminy może powiem tak szczerze nie będę ich czytał bo są za 
długie”.
Natomiast na sesji w dniu 17 lutego 2017 r. w tym punkcie p. Rosa odczytał pisma, 
między innymi pismo z dn. 6.12.2016 r. p. M. R. - wniosek o możliwość zabrania głosu
1 przedstawienia stanowiska mieszkańców Cisia w sprawie planowanej inwestycji 
budowy cmentarza w Kuligowie,
pismo Kierownika Referatu Ochrony Środowiska skierowane do Przewodniczącego 

Rady Gminy dotyczące wyjaśnienia zarzutów podnoszonych przez p.M.R., że w trakcie 
procedury sporządzania planu miejscowego cmentarz -  Kuligów nie zostały prowadzone 
konsultacje, protokół z dnia 17.11.2016 r. z przeprowadzonych konsultacji społecznych 
nad przyjętymi w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
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rozwiązaniami w związku z planowaną budową cmentarza, w dalszej kolejności 
obwieszczenie Wójta z dnia 24 października 2016 r. Stwierdził, że na jednej sesji p. 
Rosa nie czyta wcale podań bo twierdzi, że są za długie na drugiej sesji czyta 
dokumenty które nie są kierowane do Rady Gminy.
*p. Rosa w kwestii nie odczytanych w całości pism skierowanych do Rady Gminy i 

Wójta Gminy wyjaśnił, że pisma zostały nieodczytane w całości przy aprobacie całej 
Rady z uwagi na ograniczony czas. W tym dniu zostało zorganizowane spotkanie 
świąteczno noworoczne na które przybyli już zaproszeni goście. Protokół z tej sesji 
został przyjęty bez wnoszenia uwag. Odnosząc się do drugiej części pytania p. Rosa 
odpowiedział, że te pisma otrzymał od Przewodniczącego Rady i dlatego je  odczytał a to 
które pisma i w jakiej kolejności mają zostać odczytane nie leży w gestii p. 
Rucińskiego.
* Pan Ruciński powiedział, że ma jeszcze jedno pytanie.
* Prowadzący obrady poinformował, że będzie to już ostanie pytanie.
* p. Ruciński powiedział, że w tym przypadku czuje się ograniczony. Zgodnie z 
obowiązującym Statutem Gminy w którym jest „zapis sprawy różne i wolne wnioski” 
gdzie każdy może się wypowiedzieć i zadawać pytania a postępowanie 
przewodniczącego w tym przypadku uznaje za niestosowane.
* Przewodniczący zapytał w czym p. Ruciński czuje się ograniczony.
*p. Ruciński odpowiedział, tym, że ma to być ostatnie pytanie, a chciałby jeszcze zadać 
pytanie komuś innemu.
* Prowadzący obrady zapytał ile jeszcze pytań chce zadań p. Ruciński.
* Pan Ruciński odpowiedział, że nie wie, wyjdzie to w trakcie dyskusji.
Następnie nawiązał do odczytanych pism na sesji w dniu 17 lutego br. mianowicie do 
pisma p. M. R. i do kolejnego odczytanego pisma i tu zacytował wypowiedź p. Rosy 
„tak wiem, że to jest odpowiedź” pismo to było skierowane do Marcina Kaczmarczyka i 
zapytał jak może skomentować ta odpowiedź czy nazwiska zostały pomylone.
*Pan Rosa odpowiedział, że jest to wirtualna dyskusja. W tej kwestii prosił o 
wystąpienie na piśmie do którego się odniesie.
W dalszej swojej wypowiedzi p. Rosa podniósł zachowanie p. Rucińskiego stosunku do 
pracownika obsługującego radę gminy gdzie padło że jest „dogadana” z Rosą 
*p. Ruciński odnosząc się do tej wypowiedzi stwierdził, że nigdy nic takie nie powiedział 
i w stosunku do p. Grażyny nigdy się w ten sposób nie odnosił.

Ad. 12 Zamknięcie obrad.
Zamknięcia obrad XXVI sesji Rady Gminy Dąbrówka dokonał Przewodniczący Rady 
dziękując obecnym za udział w sesji.
Na tym protokół zakończono.

IN S P E K T O R  
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